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Uttale til Statnetts "Konseptvalgutredning Bergen og omland" 
 
 
22.04.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Forslag frå MDG, foreslått av Øyvind Strømmen, Miljøpartiet Dei GrøneBygdalista 
1. Kommunestyret i Samnanger beklager at høyringa til Statnett si Konseptvalutredning ikkje har 
vorte politisk handsama innanfor høyringsfristen. 
2. Kommunestyret vil peika på ein i større grad burde sjå på løysingar også på forbrukssida, og vil i 
den samanhang peika på politiske målsetnader for energisparing, både på nasjonalt og på 
fylkeskommunalt nivå. Energisparing og energieffektivisering har potensial til å frigjera fornybar 
energi som kan nyttast til framtidsretta industriutvikling, og vil samstundes redusera behovet for ny 
produksjon og transmisjonsnett. 
3. Kommunestyret vil dessutan peika på at elektrifisering av sokkel utgjer ein betydeleg del av 
bakteppet, og vil i den samband syna til at Vestland fylkesting har etterlyst ei konsekvensutgreiing av 
kva ei elektrifisering av sokkel vil tyda for kraftbalansen i Vestland, og for moglegheitene for 
elektrifisering og ny næringsetablering i regionen. Samnanger kommunestyre meiner at ei 
elektrifisering av sokkelen heller bør skje gjennom ei auke i CO2-avgifter på sokkel, kombinert med 
eit pålegg om at oljenæringa må skaffa straumen sjølv, gjennom oppbygging av fornybar energi til 
havs. 
4. Kommunestyret i Samnanger er skeptisk til å byggja ut ei ny 420kV-line i luft frå Samnanger, og vil 
peika på at det lett vil vera knytt til monalege konflikter med natur, miljø og friluftsinteresser. Ei 
løysing i form av sjøkabel er slik sett å føretrekkja. 
5. Samnanger kommunestyre vil understreka at låge verknader for natur og miljø bør vektleggast 
høgare enn prissette kostnader. 
 
Høyringsuttale til  KVU Bergen og omland, frå Samnanger kommune, foreslått av Monica Tjønna, 
Senterpartiet 
Høyringsuttale til Statsnett «Konseptutvalutredning Bergen og omland» 
frå Samnager kommune. 
 
 
Samnanger kommune stiller seg skeptiske til at elekrifisering av norsk sokkel er eit særleg godt 



klimatiltak. 
Ferske analysar frå olje- og energidepartementet (OED), ref. Aftenposten 10.11.20, tyder på at 
elektrifisering vil verta dyrt og ha usikker klimaeffekt. Det blir fastslått at elektrifisering vil gje dyrare 
straum til forbrukarane og landbasert industri. Dette er ein uakseptabel konsekvens som ikkje er 
rettferdig overfor verken vanlege hustandar eller industrien. 
Skrinlegging av planane om elektrifisering vil føra til mindre behov for eit tredje luftspenn og kan 
frigjera straum til grøn industri i Nordhordland. Spenningsoppgradering i staden for luftleidning kan 
då vera eit godt alternativ. 
Samnanger kommune stiller seg spørjande til kvifor brorparten av produsert vasskraft i indre delar av 
Hordaland skal linjeførast til påtenkte prosjekt ute ved kysten. 
Ny 420 kV luftleidning vil få store negative miljøkonsekvensar 
KVU`en er tydeleg på ei ny luftline, anten frå Modalen eller Samnanger, vil få «stor negativ» 
miljøkonsekvens. Spenningsoppgradering vert sett til «middels negativ» konsekvens, mindre tiltak i 
nett til «liten negativ» og alternativ til nett til «neglisjerbar» miljøkonsekvens. Når det gjeld 
luftleidning versus spenningsoppgradering, konkluderer KVU`en slik: «Fullstending 
spenningsoppgradering har mindre negative konsekvenser for natur og miljø enn ny forbindelse fra 
Samnanger eller Modalen.» 
 
Fleire alternative konsept må vurderast på nytt. 
Både alternativ til nett og mindre tiltak i eksisterande nett må vurderast på nytt som aktuelle 
løysingar. Som alternativ til nett er det naudsynt å sjå nærare på forbrukssida og då særleg den 
kostesame og lite effektive elektrifiseringa av oljeinstallasjonane i Nordsjøen. Me er overraska over 
at denne problemstillinga i så liten grad vert diskutert i KVU, især sidan ho får store konsekvensar for 
dei konsepta som blir valde på land. Samnanger kommune vil difor be om ei overordna drøfting av 
elektrifiseringsspørsmålet i det vidare arbeidet. Like eins bør energieffektivisering få ein meir sentral 
plass. 
Samnanger kommune vil motsetja seg dramatisk nedbygging av natur. 
Det finst fullt akseptable alternativ til ny 420 kV luftleidning, og desse alternativa må veljast først, 
dvs. skrinlegging av elektrifisering av Nordsjøen, oppgradering av regionalnettet og i siste instans 
spenningsoppgradering av det eksisterande transmisjonsnettet. 
Fleire energieffektiviserande tiltak må og vurderast som reelt alternativ til kravet om meir straum i 
nettet. 
 
Samnanger kommune krev: 
– å få delta i alle prosessar som gjeld eventuelle tiltak innanfor kommunegrensene, og tiltak som får 
avgjerande betydning for vår kommune. 
– at oppgradering av allereie eksisterande kraftanlegg vert prioritert. 
– at ein ev. ny trasé frå Samnanger til Kollsnes i størst mogeleg grad vert som kabel i sjø. 
- uansett utfall i behnadlinga av KVU`en så skal det ikkje medføra auke i strauprisar til vanlege 
husstandar, næringsverksemd og industri. 
 
 
Forslag fra Samnanger FrP, foreslått av Karl Bård Kollbotn, Framstegspartiet 
Vi ønsker at strømmen skal brukes der den er produsert. Da vil behovet for nye kraftlinjer ikke være 
aktuellt. Vi går mot elektrifisering av norsk sokkel. Det er kun symbolpolitikk. 
 
Omforeina framlegg frå Tjønna og Strømmen, foreslått av Øyvind Strømmen, Miljøpartiet Dei 
GrøneBygdalista 
1. Kommunestyret i Samnanger beklager at høyringa til Statnett si Konseptvalutredning ikkje har 
vorte politisk handsama innanfor høyringsfristen. 
 
2. Kommunestyret vil peika på ein i større grad burde sjå på løysingar også på forbrukssida, og vil i 
den samanhang peika på politiske målsetnader for energisparing, både på nasjonalt og på 
fylkeskommunalt nivå. Energisparing og energieffektivisering har potensial til å frigjera fornybar 
energi som kan nyttast til framtidsretta industriutvikling, og vil samstundes redusera behovet for ny 



produksjon og transmisjonsnett. 
 
3. Samnanger kommune stiller seg skeptiske til at elekrifisering av norsk sokkel frå land er eit særleg 
godt klimatiltak. Ferske analysar frå olje- og energidepartementet (OED), ref. Aftenposten 10.11.20, 
tyder på at elektrifisering vil verta dyrt og ha usikker klimaeffekt. Det blir fastslått at elektrifisering vil 
gje dyrare straum til forbrukarane og landbasert industri. Dette er ein uakseptabel konsekvens som 
ikkje er rettferdig overfor verken vanlege hustandar eller industrien. Skrinlegging av planane om 
elektrifisering vil føra til mindre behov for eit tredje luftspenn og kan frigjera straum til grøn industri i 
Nordhordland. Spenningsoppgradering i staden for luftleidning kan då vera eit godt alternativ. 
 
Samnanger kommune vil også syna til at Vestland fylkesting har etterlyst ei konsekvensutgreiing av 
kva ei elektrifisering av sokkel vil tyda for kraftbalansen i Vestland, og for moglegheitene for 
elektrifisering og ny næringsetablering i regionen. Samnanger kommunestyre meiner at ei 
elektrifisering av sokkelen heller bør skje gjennom ei auke i CO2-avgifter på sokkel, kombinert med 
eit pålegg om at oljenæringa må skaffa straumen sjølv, gjennom oppbygging av fornybar energi til 
havs. 
 
4. Kommunestyret i Samnanger er skeptisk til å byggja ut ei ny 420kV-line i luft frå Samnanger. 
KVU`en er tydeleg på ei ny luftline, anten frå Modalen eller Samnanger, vil få «stor negativ» 
miljøkonsekvens. Spenningsoppgradering vert sett til «middels negativ» konsekvens, mindre tiltak i 
nett til «liten negativ» og alternativ til nett til «neglisjerbar» miljøkonsekvens. 
 
5. Samnanger kommune vil såleis meina at ei løysing basert på spenningsoppgradering og / eller 
sjøkabel er å føretrekkja. 
 
6. Samnanger kommunestyre vil understreka at låge verknader for natur og miljø bør vektleggast 
høgare enn prissette kostnader. 
 
Justert utkast frå Tjønna og Strømmen, foreslått av Øyvind Strømmen, Miljøpartiet Dei 
GrøneBygdalista 
1. Kommunestyret vil peika på ein i større grad burde sjå på løysingar også på forbrukssida, og vil i 
den samanhang peika på politiske målsetnader for energisparing, både på nasjonalt og på 
fylkeskommunalt nivå. Energisparing og energieffektivisering har potensial til å frigjera fornybar 
energi som kan nyttast til framtidsretta industriutvikling, og vil samstundes redusera behovet for ny 
produksjon og transmisjonsnett. 
 
2. Samnanger kommune stiller seg skeptiske til at elekrifisering av norsk sokkel frå land er eit særleg 
godt klimatiltak. Ferske analysar frå olje- og energidepartementet (OED), ref. Aftenposten 10.11.20, 
tyder på at elektrifisering vil verta dyrt og ha usikker klimaeffekt. Det blir fastslått at elektrifisering vil 
gje dyrare straum til forbrukarane og landbasert industri. Dette er ein uakseptabel konsekvens som 
ikkje er rettferdig overfor verken vanlege hustandar eller industrien. Skrinlegging av planane om 
elektrifisering vil føra til mindre behov for eit tredje luftspenn og kan frigjera straum til grøn industri i 
Nordhordland. Spenningsoppgradering i staden for luftleidning kan då vera eit godt alternativ. 
 
Samnanger kommune vil også syna til at Vestland fylkesting har etterlyst ei konsekvensutgreiing av 
kva ei elektrifisering av sokkel vil tyda for kraftbalansen i Vestland, og for moglegheitene for 
elektrifisering og ny næringsetablering i regionen. Samnanger kommunestyre meiner at ei 
elektrifisering av sokkelen heller bør skje gjennom ei auke i CO2-avgifter på sokkel, kombinert med 
eit pålegg om at oljenæringa må skaffa straumen sjølv, gjennom oppbygging av fornybar energi til 
havs. 
 
3. Kommunestyret i Samnanger er skeptisk til å byggja ut ei ny 420kV-line i luft frå Samnanger. 
KVU`en er tydeleg på ei ny luftline, anten frå Modalen eller Samnanger, vil få «stor negativ» 
miljøkonsekvens. Spenningsoppgradering vert sett til «middels negativ» konsekvens, mindre tiltak i 
nett til «liten negativ» og alternativ til nett til «neglisjerbar» miljøkonsekvens. 



 
4. Samnanger kommune vil såleis meina at ei løysing basert på spenningsoppgradering og / eller 
sjøkabel er å føretrekkja. 
 
5. Samnanger kommunestyre vil understreka at låge verknader for natur og miljø bør vektleggast 
høgare enn prissette kostnader. 
 
Handsaming:  
Monica Tjønna (Sp) sette fram framlegg til vedtak.  
 
Øyvind Strømmen (MDG) sette fram framlegg til vedtak.  
 
Etter den innleiande debatten sette Øyvind Strømmen fram eit omforeinga fellesframlegg frå seg 
sjølv og Monica Tjønna. Dette framlegget erstatta framlegga dei to hadde sett fram tidlegare i saka.  
 
Karl Bård Kollbotn (Frp) sette fram framlegg til vedtak.  
 
Før røystinga informerte ordførar Knut Harald Frøland (Bl) om at kommunen har fått utsett 
høyringsfristen i saka. Han foreslo derfor at punkt 1 vart teke ut av fellessframlegget til Øyvind 
Strømmen og Monica Tjønna. Øyvind Strømmen og Monica Tjønna orienterte etter dette om at 
punkt 1 vart teke ut av fellesframlegget deira.  
 
I røystinga fekk framlegget til Øyvind Strømmen og Monica Tjønna 18 røyster og vart vedteke. 
Framlegget til Karl Bård Kollbotn fekk 3 røyster.  

For framlegget til Øyvind Strømmen og 
Monica Tjønna 

For framlegget til Karl Bård Kollbotn 

Knut Harald Frøland (Bl) Linda Haug Kollbotn (Frp) 

Lena Tveit (Bl) Odd Arne Haga (Frp) 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Karl Bård Kollbotn (Frp) 

Knut Loneland Høibraaten (Bl)  

Martin Haugen (Bl)  

Ove Totland (Bl)  

Øyvind Steinsland (Bl)  

Solveig Vassenden (Bl)  

Shirin Kvernes Khadoor (Ap)  

Gunn Østvik Petersen (Ap)  

Jon Magne Bogevik (Ap)  

Harald Boge (Ap)  

Monica Tjønna (Sp)  

Øyvind Røen (Sp)  

Gunn Totland Moss (KrF)  

Arild Røen (H)  

Øyvind Strømmen (MDG)  

Oskar Røen (MDG)  
 

 
KS- 027/2021 Vedtak: 
1. Kommunestyret vil peika på ein i større grad burde sjå på løysingar også på forbrukssida, og vil i 
den samanhang peika på politiske målsetnader for energisparing, både på nasjonalt og på 
fylkeskommunalt nivå. Energisparing og energieffektivisering har potensial til å frigjera fornybar 
energi som kan nyttast til framtidsretta industriutvikling, og vil samstundes redusera behovet for ny 
produksjon og transmisjonsnett. 
 



2. Samnanger kommune stiller seg skeptiske til at elekrifisering av norsk sokkel frå land er eit særleg 
godt klimatiltak. Ferske analysar frå olje- og energidepartementet (OED), ref. Aftenposten 10.11.20, 
tyder på at elektrifisering vil verta dyrt og ha usikker klimaeffekt. Det blir fastslått at elektrifisering vil 
gje dyrare straum til forbrukarane og landbasert industri. Dette er ein uakseptabel konsekvens som 
ikkje er rettferdig overfor verken vanlege hustandar eller industrien. Skrinlegging av planane om 
elektrifisering vil føra til mindre behov for eit tredje luftspenn og kan frigjera straum til grøn industri i 
Nordhordland. Spenningsoppgradering i staden for luftleidning kan då vera eit godt alternativ. 
 
Samnanger kommune vil også syna til at Vestland fylkesting har etterlyst ei konsekvensutgreiing av 
kva ei elektrifisering av sokkel vil tyda for kraftbalansen i Vestland, og for moglegheitene for 
elektrifisering og ny næringsetablering i regionen. Samnanger kommunestyre meiner at ei 
elektrifisering av sokkelen heller bør skje gjennom ei auke i CO2-avgifter på sokkel, kombinert med 
eit pålegg om at oljenæringa må skaffa straumen sjølv, gjennom oppbygging av fornybar energi til 
havs. 
 
3. Kommunestyret i Samnanger er skeptisk til å byggja ut ei ny 420kV-line i luft frå Samnanger. 
KVU`en er tydeleg på ei ny luftline, anten frå Modalen eller Samnanger, vil få «stor negativ» 
miljøkonsekvens. Spenningsoppgradering vert sett til «middels negativ» konsekvens, mindre tiltak i 
nett til «liten negativ» og alternativ til nett til «neglisjerbar» miljøkonsekvens. 
 
4. Samnanger kommune vil såleis meina at ei løysing basert på spenningsoppgradering og / eller 
sjøkabel er å føretrekkja. 
 
5. Samnanger kommunestyre vil understreka at låge verknader for natur og miljø bør vektleggast 
høgare enn prissette kostnader. 

 
 
06.04.2021 Naturutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Planleggjar, Ragnhild Lønningdal orienterte om saka. Ho påpeika at vedlegga i saka ikkje vart sendt ut 
saman med innkallinga. Dette vert ordna til saka skal behandlast i kommunestyret 22.04.2021.  
Monica Tjønna (Sp) sette fram framlegg om at naturutvalet sender saka vidare til behandling i 
kommunestyre utan tilråding frå utvalet. Dette grunna dei manglande vedlegga.  
Monica Tjønna sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.  
 
NAT- 009/2021 Vedtak: 
Grunna manglande vedlegg og dokumentasjon, vert saka oversendt kommunestyret 22.04 utan 
tilråing frå naturutvalet. 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Saka vert lagt fram utan tilråding. 
 
 
 
Dokument som er vedlagt: 
Høyring av Statnett si konseptvalutgreiing (KVU) med behovsvurdering og ekstern kvalitetssikr 
kvu-bergen-og-omland-2020_offentlig 
ekstern-kvalitetssikring-av-kvu-bergen-og-omland 
 
Kva saka gjeld: 
Olje- og energidepartementet sendte 01.12.2020 Konseptvalutgreiing for Bergen og omland på 
høyring, med frist 31.01.2021. Samnanger kommune har fått utsett frist for uttale til 28.04.2021. 
 



Eit konsept er ei prinsippløysing som tek omsyn til eitt eller fleire behov i kraftsystemet. I 
konseptvalutgreiinga gjer Statnett greie for kva framtidige behov føretaket meiner kraftforsyninga til 
Bergen og omland skal tilfredsstille, og kva konsept som best dekkjer desse behova. Oslo Economics 
har gjennomført ei kvalitetssikring av Statnett si konseptvalutgreiing. 
 
Etter høyringa skal departementet gje ei fråsegn om behovet og konseptvalet. Vurderingane frå den 
eksterne kvalitetssikraren og høyringsinnspela vil inngå i departementet si behandling. 
 
I konseptvalutgreiinga vert det ikkje teke stilling til konkret trasé eller annan arealbruk. 
Departementet si fråsegn vil avgrense seg til dei overordna prinsipielle spørsmåla, behovsvurderinga 
og val av konsept. Når departementet har gitt fråsegn til konseptvalutgreiinga, kan Statnett gå vidare 
med prosjektet og konsesjonssøke konkrete nettløysingar, eventuelt etter føregåande melding og 
konsekvensutgreiing der lovverket krev dette. Statnett skal i den samanheng utgreie konkrete 
traséval og plassering av alle elektriske anlegg av betydning for arealbruk, miljø og samfunn. 
Meldingar og konsesjonssøknadar skal underleggjast ei brei offentleg høyring der alle interesserte får 
høve til å uttale seg. 
 
Sidan Samnanger kommune har fått utsett frist er alle andre innkomne uttalar tilgjengelege på 
følgjande lenkje: https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hoyring-av-statnett-si-
konseptvalutgreiing-kvu-med-behovsvurdering-og-ekstern-kvalitetssikring-for-bergen-og-
omland/id2788247/ 
 
Samandraget av rapporten er på nesten sju sider, me syner til dette for ein gjennomgang av 
sakskomplekset. Føreslått tilleggslesing: 
 

·  Vestland fylkeskommune si saksutgreiing og politisk handsaming: 
https://www.regjeringen.no/contentassets/5311bbfa4605439ca3e773ba18e35221/vestlan
d-fylkeskommune.pdf?uid=Vestland_fylkeskommune 

 
·  Statnett og BKK Nett sin presentasjon av «Den videre elektrifiseringen av Bergen og 

omland»: 
https://www.statnett.no/contentassets/3808bf1de88648f188a3dca6842d4a57/presentasj
on-11.november-2020-den-videre-elektrifiseringen-av-bergen-og-omland.pdf 

 
Vurderingar og konsekvensar:  
Saka er knytt til overordna prinsipielle spørsmål, behovsvurdering for framtida og val av konsept som 
ikkje er knytt til konkrete traséar. Saka vert lagt fram utan tilråding. 
 
 
 
 
 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hoyring-av-statnett-si-konseptvalutgreiing-kvu-med-behovsvurdering-og-ekstern-kvalitetssikring-for-bergen-og-omland/id2788247/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hoyring-av-statnett-si-konseptvalutgreiing-kvu-med-behovsvurdering-og-ekstern-kvalitetssikring-for-bergen-og-omland/id2788247/
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https://www.regjeringen.no/contentassets/5311bbfa4605439ca3e773ba18e35221/vestland-fylkeskommune.pdf?uid=Vestland_fylkeskommune
https://www.statnett.no/contentassets/3808bf1de88648f188a3dca6842d4a57/presentasjon-11.november-2020-den-videre-elektrifiseringen-av-bergen-og-omland.pdf
https://www.statnett.no/contentassets/3808bf1de88648f188a3dca6842d4a57/presentasjon-11.november-2020-den-videre-elektrifiseringen-av-bergen-og-omland.pdf

